

## **2025: Full steam ahead for a wonderful year!**

*By Eva Martorano – Project Leader, International Coordinator*

Dear Donor,

Thanks to your incredible generosity and unwavering commitment, we've made significant progress towards our project goals, raising over 50% of the necessary funds. Despite the political and economic difficulties in Venezuela, we were able to successfully continue our program at Berthy Ríos and Sto. Domingo de la Calzada schools in La Cañada de Urdaneta, State of Zulia, for the 2024-2025 school year.

The start of the school year included a session where teachers and coordinators received schedules and instructions for implementing the Alive to the World program. Additionally, a pedagogical support meeting was conducted to motivate teachers and reinforce key pedagogical principles. The year concluded with a sense of dynamism and renewed energy, inspiring us to continue fostering hope and resilience among the children of Zulia.



At the present, January 2025, we are coordinating the implementation of our program in 10 Maracaibo schools, including secondary education levels in some. We will kick off this initiative in February with a rigorous 40-hour training for 6 master trainers. These trainers will then lead 16-hour workshops for 30 teachers each, significantly increasing our reach to over 180 additional educators.

Following this, student books and teacher guides will be distributed to the schools, and ongoing pedagogical support sessions will be provided throughout the school year. This comprehensive approach will enable us to achieve our goal of training and empowering 214 teachers, ensuring that children and young people in Zulia understand and practice universal values of success, ultimately motivating them to reach their full potential.



Once again, we want to express our gratitude for your invaluable support. Thanks to your generosity, we were able to successfully implement the program in the schools of La Cañada de Urdaneta and secure the necessary books to launch the program in five schools in Maracaibo.

This initiative goes beyond education—it's a powerful investment in building a brighter future for Venezuela. With over two decades of proven success, this methodology has shown its impact through significant reductions in violence and teenage pregnancies in some of the country's most vulnerable communities. By nurturing socio-emotional growth, strengthening social cohesion, and fostering reconciliation, the program equips young people to remain in school while contributing to a more harmonious society. This model of transformation stands as a beacon of hope, with the potential to inspire positive change nationwide and leave a lasting legacy for generations to come.

We are excited to continue working towards our goal with your ongoing support. Together, we can ensure a successful conclusion of this project!



## **2025: ¡Arrancando con energía para un año extraordinario!**

*Por Eva Martorano – Líder de Proyecto, Coordinación Internacional*

Estimado Donante,

Gracias a su generosa contribución y compromiso con nuestro proyecto hemos logrado recaudar más del 50% de lo requerido para alcanzar nuestras metas. A pesar de la crisis por la que atraviesa Venezuela y los momentos de tensión por las próximas elecciones, este año escolar 2024-2025 hemos podido continuar con la aplicación del programa en las escuelas Berthy Ríos y Sto. Domingo de la Calzada, en La Cañada de Urdaneta, estado Zulia.

Se realizó la Jornada de Inicio del Año Escolar donde se entregaron a los docentes y coordinadores el cronograma y las instrucciones para la aplicación del programa Aprendiendo a Querer. Así mismo se llevó a cabo una reunión de acompañamiento pedagógico, para motivar a los docentes y refrescarles aspectos más importantes de la pedagogía, cerrando el año 2024 con mucha energía y dinamismo para transmitir esperanza y resiliencia a los niños del Zulia.



Este mes de enero 2025 estamos coordinando con 10 escuelas de Maracaibo la aplicación del programa, incluyendo los niveles de educación media en algunas de ellas. Estimamos que se dará inicio a ello durante el mes de febrero, con un entrenamiento de 40 horas para 6 formadores, los cuales a su vez darán talleres de 16 horas de formación para 30 docentes en cada uno, alcanzando de esta forma más de 180 docentes adicionales a los ya entrenados.

Posteriormente se hará la entrega de los libros a las escuelas y durante el año escolar se harán las sesiones de acompañamiento pedagógico. Estimamos de esta forma alcanzar nuestra meta de los 214 docentes empoderados y formados para que los niños y jóvenes del Zulia entiendan y practiquen los valores universales del éxito, capacitados y motivados para alcanzar su mejor versión.



Nuevamente queremos agradecerles el apoyo invaluable de ustedes, gracias al que pudimos completar la aplicación del programa en las escuelas de La Cañada de Urdaneta, así como también de disponer de la cantidad de libros requerida para 5 de las escuelas de Maracaibo por iniciar con el programa.

No se trata solo de educación, se trata de construir un futuro mejor para Venezuela. Más de 20 años de aplicación de esta metodología ha demostrado reducir la violencia y los embarazos en algunas de las zonas más deprimidas, y motivan a los jóvenes a permanecer en la escuela. El desarrollo socioemocional para la convivencia social y reconciliación que produce este programa servirán de ejemplo para otras regiones y tendrán un efecto dominó para las generaciones presentes y futuras.

¡Confiamos en la continuación de su apoyo para este año a fin de completar la formación y libros requeridos para el resto de las escuelas y culminar exitosamente este proyecto!

